
PROTOKÓŁ 
Z POSIEDZENIA RADY BUDŻETU OBYWATELSKIEGO NR 6/2020 

z dnia 23 września 2020 
 
Miejsce spotkania: Sala Portretowa i Sala Dietla, Plac Wszystkich Świętych 3-4. Godzina 
rozpoczęcia  posiedzenia - 16.00.  
 
W posiedzeniu udział wzięli:  

• Członkowie Rady Budżetu Obywatelskiego (Rada) w składzie przewidzianym w § 1 
zarządzenia nr 1985/2019 Prezydenta Miasta Krakowa z dnia 05.08.2019 r. (z późn. 
zm.); 

• Pan Mateusz Płoskonka - Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia 
UMK 

• Ewa Kryglon, ekspert zewnętrzy, ewaluator budżetu obywatelskiego miasta Krakowa 
poprzednich edycji. 

Wszyscy zebrani potwierdzili swoją obecność podpisem na  liście stanowiącej załącznik nr 1 do 
niniejszego Protokołu. 
 
Posiedzenie otworzyła Współprzewodnicząca Rady Pani Angelika Kuczaj, przywitała zebraną 
Radę oraz przedstawiła proponowany porządek obrad: 

1. otwarcie posiedzenia RBO, 
2. omówienie przebiegu spotkań w sprawie rozpatrywania protestów negatywnie 

zaopiniowanych propozycji zadań w ramach VII edycji budżetu obywatelskiego miasta 
Krakowa,  

3. podsumowanie i omówienie liczby projektów, które zostaną poddane pod głosowanie z 
podziałem na dzielnice i kategorie, 

4. omówienie kolejnego etapu budżetu obywatelskiego jakim jest  głosowanie (liczba i 
lokalizacja punktów do głosowania).   

Rada przyjęła plan posiedzenia. 
 
Pan Mateusz Płoskonka zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad punktu 
dotyczącego propozycji opracowania nowej koncepcji wypracowywania projektów o 
charakterze ogólnomiejskim i rekomendacji zmian w budżecie obywatelskim miasta Krakowa 
planowanych na rok 2021 oraz udzielenie głosu Pani Ewie Kryglon, która przedstawiła 
propozycje oraz kierunki zmian. 
Pani Angelika Kuczaj również zgłosiła wniosek formalny o głosowanie nad sposobem podziału 
środków (algorytmu) przeznaczonych w roku 2021 na realizację zadań BO. 
Pan Jan S. Pietras pyta czy trzeba dziś o tym rozmawiać i głosować? Zaproponował, by wrócić do 
dyskusji przy większym udziale i wspólnie z Radami Dzielnic.  
Pani A. Kuczaj wycofała swój wniosek formalny.  
Rada zgodziła się na wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. nowej koncepcji 
wypracowywania projektów o charakterze ogólnomiejskim oraz przedstawienie rekomendacji 
na rok 2021.  
 
Przystąpiono do punktu drugiego porządku posiedzenia.  
M. Płoskonka zreferował statystyki związane z procesem rozpatrywania protestów w 
tegorocznej edycji BO.  
K. Kwarciak: Należy przebudować cały proces odwołań. Prowadzi się ponowną weryfikację, a 
nie rozpatruje odwołania. Duża skala utrzymania negatywnych ocen przez Prezydenta Miasta 
Krakowa.  
A. Kuczaj: Przyznaję, że w tym roku szukali [MJO/KO UMK] rozwiązań alternatywnych dla 
projektów.  



K. Kwarciak: Wina leży po [stronie] MJO/KO UMK, które nie kontaktowały się z 
Wnioskodawcami.  
J. Piertas: Wielokrotnie Wnioskodawcy sygnalizowali, że MJO/KO UMK nie kontaktowały się i 
nie szukali rozwiązań. Taka sytuacja skutkowała tym, że Prezydent Miasta Krakowa został 
wmanewrowany w decyzje Rady Budżetu Obywatelskiego. 
A. Kuczaj: Popełniliśmy kardynalny błąd.  
T. Pytko: Czy Prezydent Miasta Krakowa wcześniej pytał, w poprzednich latach MJO/KO UMK 
o powtórną opinię? Jednocześnie zwrócił uwagę, że Pan Piotr Kempf Dyrektor Zarządu Zieleni 
Miejskiej modyfikował projekty w trakcie rozpatrywania protestów.   
J. Kapica: Ja tylko głosowałam za przywróceniem projektów z powodu takiego, że jednostki nie 
kontaktowały się z Wnioskodawcami.  
J. Pietras: Wprowadzić systemowe rozwiązanie dotyczące zgód zarządców terenów.  
 
Pan M. Płoskonka przypomniał dane dotyczące liczby projektów zgłoszonych w ramach 
tegorocznej edycji BO, liczbę projektów zweryfikowanych negatywnie oraz liczbę zadań, które 
zostaną poddane pod głosowanie.    
 
Głos zabrała Pani Ewa Kryglon, przedstawiła koncepcję zmian dotyczącej formy składania 
propozycji zadań w ramach projektów ogólnomiejskich. Po zaprezentowaniu informacji 
ogólnych oraz koncepcji głos zabrał Pan Dyrektor M. Płoskonka, który zaprosił do podjęcia 
wyzwania i poprosił o wytypowanie trzech osób z Rady, które będą brały udział w pracach 
zespołu zadaniowego.  
W trakcie dyskusji podjęto rekomendację za powołaniem zespołu, który w październiku zajmie 
się opracowywaniem koncepcji     
 
Przystąpiono do głosowania 

Głosowało 10 osób  ZA  10  PRZECIW  0  WSTRZYMAŁO SIĘ  0 
Rada przyjęła Rekomendacji za powołaniem zespołu zadaniowego 

 
Kolejną kwestią, którą zajęła się Rada było wytypowanie trzech przedstawicieli, którzy będą 
reprezentowali stanowisko Rady podczas podczas prac zespołu. Po wymianie poglądów 
pomiędzy Państwem współprzewodniczącymi Panią Angeliką Kuczaj i Panem Janem Pietrasem 
wysunięto kandydatury: Pana Michała Wolszczaka reprezentującego aktywistów, NGO, grupy 
nieformalne oraz wnioskodawców, Pana Artura Buszka - Radnego Miasta Krakowa oraz Pani 
Małgorzaty Bochenek - przedstawicielki Rad i Zarządów Dzielnic I-XVIII.  

 
Przystąpiono do głosowania 
 

Głosowało 9 osób  ZA  7  PRZECIW  2  WSTRZYMAŁO SIĘ  0 
Rada zgodziła się na oddelegowanie przedstawicieli RBO do  powoływanego zespołu 

zadaniowego dotyczącego opracowywania nowej koncepcji budżetu obywatelskiego miasta 
Krakowa 

 
 
 
Termin kolejnego posiedzenia Rady – nie wskazano  
Koniec posiedzenia godzinna 18.50. 
Protokołował: Sebastian Kowalski - Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia UMK. 
 
 
 
Protokół zatwierdziła: Angelika Kuczaj - Współprzewodnicząca Rady Budżetu Obywatelskiego 


